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RG - 0002.P.IX.2015 

 

 

P R O T O K Ó Ł  NR IX/ 2015 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 28 sierpnia 2015 r. 

 

 

 

Punkt 1. 

Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6.  

Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.  

Punkt 8.   

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2018.  

Punkt 9.   

Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Wolica Pusta. 

Punkt 10.    
Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowej radnego 

Rady Gminy. 

Punkt 11.    

Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania sołtysom zwrotu kosztów podróży 

służbowej. 

Punkt 12.    

Przeprowadzenie głosowania w wyborach na ławników do Sądu Rejonowego w Środzie 

Wielkopolskiej na kadencję od 2015 r. do 2019 r.  

Punkt 13.    
Interpelacje Radnych. 

Punkt 14.   
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 15.   
Zamknięcie Sesji. 
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Ad 1) Otwarcie Sesji. 
 Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15

00
 otworzył IX Sesję Rady 

Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład wynosi 15 Radnych, obecnych 

jest 12 Radnych w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że porządek posiedzenia sesji Radni 

otrzymali na posiedzeniu komisji wraz z projektami uchwał. Porządek nieznacznie ulegnie 

zmianie gdyż wnioskiem formalnym zostanie wprowadzona uchwała w sprawie wyboru  

ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej. 

►Na salę posiedzenia dołączył Radny Artur Borkowski. Na sali posiedzenia obecnych jest    

13 Radnych. 

 Ponadto pan Przewodniczący poinformował, że uchwała ta zostanie wpisana jako 

punkt 13 dzisiejszego porządku obrad. 

Porządek Sesji został przyjęty 13 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Pan Tomaszewski poinformował, że protokół z VIII Sesji tradycyjnie zamieszczony 

był na stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi                      

do protokołu. W związku z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  

Protokół z VIII Sesji został przyjęty 13 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 

Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Tomaszewski informował, że od ostatniej sesji na terenie gminy działo się bardzo 

wiele. Chodzi o imprezy, uroczystości. Odbyła się m.in. III edycja Gardłoryków,                         

które organizuje Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Nowomiejskiej, impreza ta cieszy się 

coraz większym powodzeniem. Kolejną imprezą która już zapisała się w kalendarzu imprez 

gminnych był to festyn na powitanie lata w Chociczy, impreza ta co roku odbywała się                     

w Chwalęcinie, ale w tym roku z wiadomych przyczyn odbyła się w Chociczy dnia 5 lipca. 

Kolejnym wydarzeniem była zbiórka krwi organizowana przez OSP Klęka, wydarzenie                      

to również cieszyło się dużym zainteresowaniem, z tego co wiadomo oddano 15 litrów krwi. 

Odbyły się również Dożynki Wiejsko-Gminne w Kruczynie. 

 W tym czasie przeprowadzono również konkurs na dyrektora Szkoły w Boguszynie, 

jak zapewne wiadomo odbyły się dwa konkursy, pierwszy 28 lipca, jedna z kandydatek 

odwołała się, okazało się, że słusznie, dlatego pan Wójt unieważnił ten konkurs i ogłoszono 

następny na dzień 27 sierpnia. W drugim konkursie udział brały dwie kandydatki dyrektorem 

została obecnie pełniąca obowiązki dyrektora pani Irena Borusiak.  

 W miesiącu sierpniu odbyły się dwie komisje. Dnia 20 sierpnia Radni spotkali się na 

posiedzeniu komisji na którym omówili projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Druga komisja 

była spotkaniem objazdowym, Radni odwiedzili wszystkie świetlice z terenu gminy, obejrzeli 

ich stan techniczny, wysłuchali gospodarzy świetlic jakie są potrzeby.  

 Ponadto Przewodniczący o powołaniu komisji ds. suszy, która panuje w Polsce,                      

są wielkie straty w plonach rolnych takich jak ziemniaki, buraki, kukurydza. Rolnicy mogli 

złożyć wniosek z szacowaniem start jakie ponieśli.  
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 Na terenie gminy zostały podjęte już działania inwestycyjne, jakie były planowane                     

w tegorocznym budżecie. Na zakończenie Przewodniczący dziękował za zaproszenia jakie 

otrzymał na uroczystości oraz dziękował organizatorom za pracę włożona w ich organizację.        

 

Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Wójt informował, że konkurs był powtarzany, gdyż komisja konkursowa nie zdała 

egzaminu. Nie byłoby wizyt delegacji, nie byłoby posądzania, że Wójt w szkole                              

w Boguszynie chce wprowadzić zmiany, Wójt prostował te doniesienia, które                                

są nieprawdziwe. Jedną z kandydatek odrzucono niesłusznie, stąd unieważnienie konkursu, 

stąd ponowny konkurs. Ta pani konkursu nie wygrała, z resztą na to nie liczyła, ale w tych 

sprawach należy postępować w myśl przepisów. Sytuacji w tej szkole nie można tłumaczyć, 

że tylko poprawiono egzaminy, że poprawiono egzaminy to nic takiego, bo za chwilę dojdzie                

do absurdu, że nie będziemy nic od nikogo wymagać, z panią Dyrektor dobrze                                 

się współpracowało Wójtowi, ale stało się jak się stało.   

 Następnie Wójt wspomniał o kilku istotnych zmianach w budżecie, mianowicie 

zabezpieczono środki dla Powiatowej Straży Pożarnej na zakup podestu ratowniczego. 

Wydzielono kwotę 130 tys. zł na budowę drogi w Boguszynku. Zwiększono wydatki na 

wodociągach, na hydroforniach, na kanalizacji, czyli na całej gospodarce komunalnej.  

Zabezpieczono środki na inwentaryzację budynków na „Mecu” w Klęce, gdyż mieszkańcy                  

są zainteresowani ich wykupieniem.   

 Jest też w planach realizacja zadania budowy drogi na ulicy Kościelnej i Świerkowej, 

te zadania prawdopodobnie będą połączone. Mogą również wyniknąć różne sprawy przy 

okazji realizacji inwestycji na ulicy Jarocińskiej, Poznańskiej, ale to czas pokaże.  

 Zwiększeniu ulegną także środki na spółki wodne, było 15 000,00 zł zwiększamy                    

o 4 000,00 zł.   

 Jest możliwość zakupu sprzętu hydraulicznego dla OSP w Nowym Mieście n. Wartą tj. 

koszt ok. 90 000,00 zł, dotacja byłaby ok. 20 000,00 zł. Ten sprzęt hydrauliczny który jest                 

w dyspozycji Nowego Miasta już jest mało przydatny.  

 Rzeczywiście inwestycje ruszyły pełną parą w tej chwili ruszył Boguszyn,                          

ul. Kilińskiego w Nowym Mieście, Chocicza, ul. Świerkowa za chwilę ruszy w Nowym 

Mieście, w poniedziałek zostanie puszczone ogłoszenie na Boguszynek. Należy dodać, że po 

tych postępowaniach przetargowych są duże oszczędności, gdyż była duża konkurencja firm, 

dla przykładu podczas przetargu w Boguszynie oszczędność zamykała się w kwocie                       

ok. 100 000,00 zł są to środki znaczące dla budżetu.  

 Wójt dodał też, że weszła zmiana przepisów, korzystna dla nas, dotycząca oświetlenia 

na drogach krajowych, ekspresowych, drogach administrowanych przez dyrekcje dróg 

krajowych. Dla przykładu oświetlenie mostu w Nowym Mieście przekazywane jest krajówce.  

 Podpisywana jest też taka umowa z drogami krajowymi odnośnie utrzymania 

chodnika w Wolicy Pustej. Odnośnie tego chodnika to przetoczyła się duża dyskusja, będzie 

on utrzymywany przez gminę, gdyż takie są zasady, wybudowany został przez drogi krajowe, 

a gmina ma obowiązek jego odśnieżania i dbania.  

 Niedawno odbyła się też dyskusja na temat przejęcia dworca w Chociczy, przejęcia 

działek znajdujących się tam- na pewno temat wróci.  

 Pod koniec czerwca wynikła sprawa związana z Biblioteką w Boguszynie, prawie 

siedziba została znaleziona, ale po przemyśleniach wraz z panią Dyrektor Wójt doszedł do 

wniosku, że jak ma się inwestować w nieswoje, to rozsądnym rozwiązaniem wydaje się aby 

pozyskać pieniądze zewnętrzne i rozbudować budynek interwencji kryzysowej w Boguszynie. 

 Na tym swoją wypowiedź Wójt zakończył, Przewodniczący dodał, że podczas 

kampanii wyborczej Wójt obiecywał, że zajmie się doprowadzeniem wody w Dębnie                       

w kierunku Lutyni, inwestycja jest właśnie realizowana. Następnie pan Tomaszewski 
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zaproponował przejście do punktu kolejnego. 

►Na salę posiedzenia dołączył Radny Julian Janicki. Na sali posiedzenia obecnych jest                

14 Radnych. 

 

Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.  

 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy. Pan Waldemar 

Tomaszewski Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

● Radna Zofia Kędziora, pytała odnośnie opieki zdrowotnej i pielęgnacyjnej w szkołach czy 

chodzi o zatrudnienie pielęgniarki.  

 Pani Sekretarz Gabriela Kosmala informowała, że pielęgniarki w szkołach                          

są zatrudnione na kontraktach z Narodowego Funduszu Zdrowia.  

 Radna Agnieszka Król wyjaśniała, że środki te zostaną zabezpieczone na wyposażenie 

gabinetów, ale tylko w wypadku kiedy pielęgniarki które sprawują opiekę przedmedyczną 

mają kontrakty z NFZem. W każdej szkole są pielęgniarki, tylko chodziło o to, że one nie 

miały wyposażonych tych gabinetów. Każda szkoła dostanie po równo 5 000,00 zł                           

i wyposaży swoje gabinety, generalnie potrzeby się powtarzają we wszystkich szkołach 

dlatego jest myśl, aby zrobić zapytania ofertowe, żeby było korzystniej cenowo.    

 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr IX/43/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2015 -2018.  

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy po czy  pan Waldemar 

Tomaszewski Przewodniczący Rady w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr IX/44/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Wolica 

Pusta. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr IX/45/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowej 

radnego Rady Gminy. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr IX/46/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania sołtysom zwrotu 

kosztów podróży służbowej. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr IX/47/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 12)  Przeprowadzenie głosowania w wyborach na ławników do Sądu Rejonowego                  

w Środzie Wielkopolskiej na kadencję od 2015 r. do 2019 r.  

  Przewodniczący poinformował, że na poprzedniej sesji powołano zespół do spraw 

zaopiniowania kandydatów na ławników.  

Przewodnicząca - Zofia Kędziora 

Członkowie  - Mirosław Ratajczak 

   - Wincenty Pawelczyk 

   - Juliusz Twardowski 

Zadaniem zespołu jest dokonanie czynności sprawdzających w zakresie spełnienia przez 

kandydatów na ławników wymogów określonych przepisami ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. – 

Prawo o ustroju sądów powszechnych i przedstawienia Radzie swojej opinii o zgłoszonych 

kandydatach. Opinia ta została przygotowana, za chwilę Przewodnicząca Komisją odczyta ja 

Radnym. Zgodnie z wolą Radnych na dzisiejszą Sesję zostały zaproszone kandydatki na 

ławników, na posiedzeniu jest pani Justyna Chmielnik, pani Adela Nowicka niestety dzwoniła 

i usprawiedliwiała się, że ze względów rodzinnych nie mogła pojawić się na posiedzeniu.   

 Po przedstawieniu swojej kandydatury przez panię Justynę Chmielnik, pani Zofia 

Kędziora Przewodnicząca zespołu odczytała opinię o kandydatach na ławników:  

    
       Nowe Miasto nad Warta dnia 20.08.2015r. 

 

OPINIA O KANDYDATACH NA ŁAWNIKOW. 

 

DO URZĘDU GMINY W NOWYM MIEŚCIE NAD WARTĄ WPŁYNĘŁY 2 ZGŁOSZENIA - 

KANDYDATÓW NA ŁAWNIKÓW. 

 

KANDYDACI POSIADAJĄ POPARCIE SPOŁECZEŃSTWA 

KANDYDACI NA ŁAWNIKÓW SPEŁNIAJĄ WYMOGI ART. 158 § 1 USTAWY Z DNIA 

27 LIPCA 2001 ROKU - PRAWO O USTROJU SĄDÓW POWSZECHNYCH (Dz. U. NR 

98, doz. 1070 z późniejszymi zmianami): 

 1.  POSIADAJA OBYWATELSTWO POLSKIE I KORZYSTAJĄ Z PEŁNI   

  PRAW CYWILNYCH I OBYWATELSKICH. 

 2.  UKOŃCZYLI 30 LAT. 

 3.  NIE PRZEKROCZYLI 70 LAT. 

 4.  SĄ ZATRUDNIENI LUB ZAMIESZKUJĄ W MIEJSCU     

  KANDYDOWANIA CO NAJMNIEJ OD ROKU. 

 5.  SĄ NIESKAZITELNEGO CHARAKTERU. 

 6.  POSIADAJĄ CO NAJMNIEJ WYKSZTAŁCENIE ŚREDNIE. 

Kandydaci to: 

1. Pani Adela Maria Nowicka - Posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych                  

i obywatelskich.  

Ma poparcie społeczeństwa - 52 mieszkańców. 
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2. Pani Justyna Maria Chmielnik – Posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych                 

i obywatelskich.                            

Ma poparcie społeczeństwa — 55 mieszkańców. 

 

Komisja nie wnosi zastrzeżeń do obu kandydatek i stwierdza, że spełniają wymogi zawarte                       

w Ustawie. 

Opinię wydała Komisja w składzie: 

      Przewodnicząca - Zofia Kędziora 

      Członkowie  - Mirosław Ratajczak 

         - Wincenty Pawelczyk 

         - Juliusz Twardowski 

 Następnie Przewodniczący proponował, aby powołać komisję skrutacyjną. Zgłoszono 

Radnego Artura Borkowskiego jako Przewodniczącego Komisji, panią Zofię Kędziora jako 

Członka Komisji oraz Radnego Mariusza Paszka jako Członka Komisji.  

 Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał 

protokół z głosowania. (Protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

  

Punkt 13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego                       

w Środzie Wielkopolskiej  

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr IX/48/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 sierpnia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Punkt 14. Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły w związku z czym 

przeszedł do punktu kolejnego. 

 

Punkt 15. Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że w związku z zamiarem realizacji 

inwestycji w Chociczy dnia 7 września o godzinie 18
00

 zostanie zorganizowane 

zebranie z inwestorem, celem wyjaśnienia jakie są zamiary. Spotkanie odbędzie się                    

w ZS w Chociczy. 

 Przewodniczący Rady informował, że dnia 3 września br. o godzinie 17
00

 w GOKU 

odbędzie się pierwsze spotkanie z Lokalna Grupą Działania „Z Nami Warto”. 

Przewodniczący serdecznie zapraszał na to spotkanie. 

 Ponadto 9 września w Domu Kultury w Środzie odbędzie się spotkanie na temat 

 bezpieczeństwa, organizowane przez Komendanta Powiatowego Policji, będzie też 

 Wojewoda Wielkopolski oraz Komendant Wojewódzkiej Policji.  

 Radny Artur Borkowski informował, że ze względów zawodowych 7 września nie 

będzie mógł uczestniczyć w tym spotkaniu, ale podpowiadał, że osoby które będą                 

w nim uczestniczyły, mogłyby wcześnie pojechać zobaczyć jak wygląda cegielnia 

będzie zupełnie inne spostrzeżenie.  

 Radny Jacek Nyczke informował, że zawiadomienie Wójta ukazało się 15 czerwca 

2015 r., był okres 21 dni na zgłaszanie uwag przez mieszkańców i osoby 

zainteresowane, Radny pytał czy wpłynęły jakieś zgłoszenia, uwagi.  

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że zostały złożone pisma, terminy 

zostały zachowane.  
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 Wójt informował, że sprzeciwy wpłynęły, stąd próba zorganizowania tego 

spotkania, doszło do uzgodnienia terminów. Jest to początek całej procedury,                       

są sprawy różne, w samej Chociczy są takie dwie decyzje, jedna z nich dotyczy 

budowy warsztatu stolarskiego, współpraca jest już prowadzona z kolejną firmą 

urbanistyczną, urbaniści twierdzą, po analizie tego terenu, tego sąsiedztwa, iż zgodnie                   

z przepisami które w tym zakresie obowiązują, ta decyzja lokalizacyjna, decyzja                       

o warunkach zabudowy jest kolejny raz negatywna. Gmina tą decyzję traktuje 

negatywnie, kolejny raz dokumenty trafiły do Kolegium Odwoławczego, kolejny raz 

Kolegium uchyliło ta decyzję a ich argumenty nic nie wnoszą. W tej chwili Gmina 

będzie wydawała kolejną decyzję, a urbaniści stoją na stanowisku, że kolejny raz 

trzeba wydać decyzję negatywną. Ci ludzie którzy chcą to wybudować zapewniają,   

że nikomu nie będą szkodzić, nikomu nie będą przeszkadzać, dadzą nowe miejsca 

pracy, ale ci ludzie obok mieszkający, którzy mieszkają w tych domkach 

jednorodzinnych, nie bardzo sobie tego życzą. Jeżeli wydana zostanie decyzja 

pozytywna to znowu mieszkańcy się odwołają. Sprawa ta nie ma końca, być może ten 

zakład powstałby i nikomu nic nie stałoby się, ale kto to wie. Ludzie budują domy                 

w miejscach gdzie jest cisza, gdzie mogą odpocząć i nikt nie życzyłby sobie słuchania 

maszyn.  

Jest też zamysł budowy ferm gospodarczych. Wybudowanie dużego obiektu, to jest 

też ryzykowne.  

Obiekt starej cegielni wygląda fatalnie, jest tam zarośnięte, wygląda to fatalnie, 

Spotkanie to jest potrzebne, ale nie ma co się bać, bo tam zapewne nic nie będzie.  

 Radna Agnieszka Król pytała czy zgodnie z ustaleniami z zeszłego roku w przyszłym 

roku i w przyszłym budżecie będzie budowane oświetlenie w Gminie. Radna 

dopytywała gdyż sołtysi są przed zebraniami wiejskimi i przed składaniem wniosków 

z funduszu sołeckiego i zapewne każdy sołtys chciałby wiedzieć jak ma postępować, 

czy oświetlenie ma być wykonywane we własnym zakresie, czy poprzez składanie 

wniosków do budżetu i Rada zajmie się tym kompleksowo. 

 Przewodniczący informował, że za wcześnie mówić o budżecie na rok 

przyszły, ale dobrze byłoby, aby sołtysi zabezpieczali środki w ramach funduszu 

sołeckiego będzie to dodatkowe wsparcie jeżeli inwestycje będą realizowane i budżet 

na to pozwoli.  

 Radny Juliusz Twardowski proponował, aby może przeznaczyć część działek                          

w gminie pod cele inwestycyjne, pod działalność gospodarczą, nawet jeżeli trzeba by 

ponieść w tej chwili pewne ryzyko.  

 Radna Zofia Kędziora pytała na czym będzie polegała praca komisji ds. suszowych. 

Radna wyraziła zdanie, że jesteśmy gminą wiejską, rolniczą i pytanie jest czy mamy 

prawo tak blokować nowe przedsiębiorstwa. Ogranicza się tych ludzi, jeżeli ktoś 

buduje się na wsi to trzeba się z tym liczyć. 

 Wójt wyraził zdanie, że w Boguszynie mieszkańcy też byli przeciwni budowy 

kurników.  

 Radna informowała, że wie, ale wieś ma swoje prawa, rozumie się jedną                    

i drugą stronę, ale takie są wiejskie klimaty.  

 Wójt informował, że proceduralnie tak się to odbywa, że każdy ma prawo                      

w tym uczestniczyć, np. buduje się w Jarocinie ogromny zakład segregacji odpadów, 

buduje się ogromna spalarnia w Poznaniu, jeżeli słyszy się coś o segregacji to ludzie 

są przestraszeni. Co chwila słyszy się, że coś się dzieje tym inwestorom. Jeżeli się 

buduje fermy to jest to ogromna inwestycja, stale coś się im dowozi, wentylacja, to 

ogromne przedsięwzięcie. Ale niesprawiedliwym jest to, że przyjęło się, że wszystko 

co śmierdzi to najlepiej robić w Polsce w innych krajach sobie na to nie pozwolą.  
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 Przewodniczący informował Radną Kędziorę, że komisja została powołana po 

to aby ocenić te wnioski, ocenić w jakim procencie rolnik poniósł szkodę, ale dopiero 

rozporządzenia rządowe pokażą co dalej z tym będzie.  

 Pan Marian Walkiewicz informował, że sprawa wyceny szkód jest bardzo 

skomplikowana. Ponieważ pani Premier Kopacz i pan Minister Sawicki tylko mówią, 

a za słowami i obietnicami nie idą żadne rozporządzenia. Na chwilę obecną pod suszę 

podlegają: krzewy owocowe, rośliny strączkowe i ziemniaki. Do okopowych należy 

burak cukrowy, kukurydza i do zbóż: zboża są wszystkie wyzerowane. Teraz czeka się 

do poniedziałku 1 września jakie decyzje zapadną. Z rozeznania pana Walkiewicza                

ze zbóż jarych jest ok. 50 % strat, ze zbóż ozimych w granicach 30% - na niektórych 

może więcej.  

 Pan Stefan Kominek odczytał pismo informujące, że na posiedzeniu Rady 

Ministrów dnia 25 sierpnia został przyjęty pakiet pomocowy dla osób 

poszkodowanych przez tegoroczna klęskę suszy. Będzie to pomoc jednorazowa, 

szkody w gospodarstwie powyżej 30 % średniej rocznej produkcji z ostatnich 3 lat, 

pomoc publiczna, nie będzie to pomoc de minimis. Maksymalna wysokość pomocy  

15 tys. EUR dla jednego beneficjenta. Stawki pomocy dla ubezpieczonych 

producentów rolnych- dla sadów i krzewów owocowych 800,00 zł dla średniej 

uprawy, a dla pozostałych upraw 400,00 zł zniszczonej uprawy, dla 

nieubezpieczonych w.w pomoc pomniejszana jest o 50 %. Budżet programu tj. 450 

mln. zł. Rada Ministrów zrezygnowała z pomocy dla gospodarstw rolnych, których 

straty były poniżej 30 % średniej rocznej produkcji z ostatnich 3 lat, pomoc ta miała 

być udzielana w formie pomocy de minimis. Wniosła też ograniczenia co do co 

najmniej 70 % start uprawniającej do otrzymania pomocy. 

 Radny Mirosław Ratajczak pytał czy sprawa wywozu śmieci w Chromcu została 

zawieszona, bo podejrzewa radny, że to naturalnie umrze.  

 Wójt informował, że co sprawa ruszy to jest jakieś odwołanie, sprawa ta nie 

ma końca, a organy odwoławcze średnio się przejmują. Decyzja jest wydana                      

i należałoby ją podtrzymać.  

 Radny Wincenty Pawelczyk zgłaszał, że Jarocin powinien odbierać wszystkie 

gabaryty. Bo jest z niektórymi odpadami problem. 

 Wójt informował, że jest dokładnie zdefiniowane co to jest gabaryt, jest to tak 

ładnie zrobione, że wszystko zrzucone jest na gminę. W naszej gminie powinien być 

PSZOK. Nie może on być mobilny, powinien to być stały punkt, w gminie powinien 

on być w miejscu zurbanizowanym, z łatwym dojazdem, jeżeli będzie się to budować 

to może zróbmy to w Chociczy bądź w Nowym mieście. W życiu się ludzie na to nie 

zgodzą, z obawy przed bałaganem, a musi to być obiekt ogrodzony, wyłożony kostką 

brukową, z ustanowionymi boksami lub kontenerami, koszty pokrywa gmina, musi 

być obsługa, umowy z firmami które to będą odbierać- to obciąża ten system 

śmieciowy, tylko pytanie gdzie to zrobić. Można też zawrzeć porozumienie, ale ten 

mieszkaniec sam musi dowieźć do tego punktu te odpady problemowe. Niewiele gmin 

te PSZOKI posiada. 

 Przewodniczący informował, że najbliższy taki punkt znajduje się w gminie 

Książ Wlkp. między firmą Polin, a Przedsiębiorstwem Rolnym Książ, na terenie 

byłych SKRów.  

 Radna Kędziora dodała, że nie wie czy to prawda, ale tam podobno się płaci.  

 Wójt dodał, że być może jest to prywatny przedsiębiorca, ale to ma być 

przedsięwzięcie które prowadzi gmina. 

 Radny Twardowski informował, że jak ktoś ma jechać zawieźć do Witaszyc,  

to po drodze wyrzuci do lasu.   
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 Na koniec Przewodniczący dodał, że w miesiącu wrześniu planuje się dwie komisje                

i sesję, jedna z komisji będzie objazdową, Radni odwiedzą placówki szkół,                          

o terminach zostaną powiadomieni.   

 Radny Jacek Nyczke pytał Radnych powiatowych o działalność Zarządu Dróg 

Powiatowych. Radny prosił o interwencję na drodze powiatowej do Dębna.
1
 

 

Punkt 16. Zamknięcie Sesji. 
 O godzinie 17

00
 Przewodniczący zamknął IX Sesję Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała         Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy          Przewodniczący Rady 

Julita Ciarcińska-Wachowiak                /-/ Waldemar Tomaszewski 

                                                 
1
 Zamieszczono zgodnie z wnioskiem Radnego J. Nyczke złożonym na X Sesji Rady Gminy w dniu                          

29.X. 2015r. 


